
Slovesa / Дієслова 

 

1. konjugace (дієвідміна): Do І дієвідміни patří slovesa, která končí ve všech osobách, kromě 1. osoby singuláru a 3. osoby plurálu, mají е (-є), а v 3.  

                                              osobě plurálu – koncovku -уть (-ють): кажеш, каже, кажемо, кажете, кажуть; зуміє, зумієш, зуміємо, зумієте,  

                                             зуміють. 

2. konjugace (дієвідміна): Do ІІ дієвідміни patří slovesa, která končí ve všech osobách, kromě 1. osoby singuláru a 3. osoby plurálu, mají и, і (- ї), а v 3.  

                                              osobě plurálu – koncovku -ать (-ять): мовчиш, мовчить, мовчимо, мовчите, мовчать; склеїш, склеїть, склеїмо, склеїте,  

                                              склеять. 

Konjugaci můžete určit: 

а) podle 3. osoby singuláru, jestli přízvuk připadává na poslední slabiku: 

    ведé, бережé, принесé (1.konjugace); біжúть, кричúть, шумúть (2. konjugace); 

b) podle 3. osoby plurálu podle koncovek -уть (-ють) a -ать (-ять):  

    пишуть, виконують, клопочуться (1. konjugace); нівечать, чистять, дивляться (2.konjugace). 

 

Tabulka – časování podle koncovky infinitivu 

 

Minulý čas:  ON: робити, казати, стояти + -в = робив, казав, стояв               ONI 

                     ONA: робити, казати, стояти + -ла = робила, казала, стояла      ONY   робити, казати, стояти + -ли = робили, казали, стояли       

                     ONO:  робити, казати, стояти + -ло = робило, казало, стояло    ONA 

 

 

 

Singulár / Однина Plurál / Множина 

osoba 

Slovesa nekončící na  

-ити, -іти, -яти, -їти 

іти/казати/читати 

Slovesa končící na  

-ити, -іти 

бачити/робити/терпіти 

Slovesa končící na 

 -яти/-їти 

стояти/клеїти 

osoba 

Slovesa nekončící na 

-ити, -іти, -їти 

іти/казати/читати 

Slovesa končící na 

-ити, -іти 

бачити/робити/терпіти 

Slovesa končící na -

яти/-їти 

стояти/клеїти 

я 
-у 

іду, кажу 

-ю 

читаю 

-у 

бачу 

-ю 

роблю, 

терплю 

-ю 

стою, клею 
ми 

-емо 

ідемо, 

кажемо  

-ємо 

читаємо 

-имо 

бачимо 

-имо 

робимо, 

терпимо 

-їмо 

стоїмо, клеїмо 

ти 

-еш 

ідеш, 

кажеш 

-єш 

читаєш 

-иш 

бачиш 

-иш 

робиш, 

терпиш 

-їш 

стоїш, клеїш 
ви 

-ете 

ідете, кажете  

-єте 

читаєте 

-ите 

бачите 

-ите 

робите, 

терпите 

-їте 

стоїте, клеїмо 

він 

вона 

воно  

-е 

іде, каже 

-є 

читає 

-ить 

бачить 

-ить 

робить, 

терпить 

-їть 

стоїть, клеїть 
вони 

-уть 

ідуть, 

кажуть 

-ють 

читають 

-ать 

бачать 

-ять 

роблять, 

терплять 

-ять 

стоять, клеять 



Вправа 1 

Напишіть дієслова в першій таблиці у теперішньому часі, у другій – у минулому: 

 

 

 

однина множина 

особа Стерегти, кохати, сказати, їздити, пекти, возити, ходити, 

сидіти, любити, робити, терпіти, крутити  

особа Стерегти, кохати, сказати, їздити, пекти, возити, ходити, 

сидіти, любити, робити, терпіти, крутити 

я  

 

 

 

ми  

ти  

 

 

 

ви  

він, вона 

воно 

 

 

 

 

вони  

однина множина 

особа Стерегти, кохати, сказати, їздити, пекти, возити, ходити, 

сидіти, любити, робити, терпіти, крутити  

особа Стерегти, кохати, сказати, їздити, пекти, возити, ходити, 

сидіти, любити, робити, терпіти, крутити 

я  

 

 

 

ми  

ти  

 

 

 

ви  

він, вона 

воно 

 

 

 

 

вони  


